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Protokół Nr IV 
 

z IV sesji Rady Miejskiej w Brusach, która odbyła się  30 marca 2015 roku  

w godz. 10.00 – 13.30 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu sesji.  

Ponadto w sesji wzięli udział:  

1. Burmistrz Brus - Witold Ossowski  

2. Zastępca Burmistrza Brus – Krzysztof Gierszewski 

3. Sekretarz Gminy - Mariola Rodzeń 

4. Skarbnik Gminy - Ewa Trzebiatowska – Gryglewska  

5. Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty – Jacek Bruski 

6. Dyrektor Wydziału Organizacyjno – Prawnego – Eliza Szczesna 

7. Dyrektor Wydziału Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych – Zbigniew Żabiński 

8. Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Magdalena Zakrzewska – Posieczek 

9. Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Cysewska  

10. Sołtysi i przewodniczący osiedla 

11. media 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie protokołów z III sesji Rady Miejskiej.  

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach. 

5. Informacja z działalności komisji stałych Rady Miejskiej.  

6. Zgłaszanie interpelacji, wolnych wniosków oraz zapytań. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

7.1 planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Brusach na 2015 rok  

7.2 wskazania przedstawiciela Gminy Brusy jako kandydata do Rady Naukowej Parku 

Narodowego „Bory Tucholskie”  

7.3 ogłoszenia tekstów jednolitych statutów Sołectw i Osiedli gminy Brusy  

7.4 ustalenia kryteriów naboru oraz określenia ich wartości punktowej w postępowaniu 

rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i punktów przedszkolnych 

funkcjonujących na terenie gminy Brusy  zatwierdzenia Porozumienia – Umowy 
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partnerskiej Nr FR/9/2015 z dnia 3 lutego 2015r. zawartego pomiędzy Powiatem 

Chojnickim a Gminą Miejską Chojnice, Gminą Miejską Człuchów, Gmina Chojnice, 

Gminą Człuchów, Gminą Brusy i Skarbem Państwa – Schroniskiem dla Nieletnich w 

Chojnicach w sprawie współpracy przy realizacji projektu pn.: „Poprawa 

efektywności energetycznej oraz rozwój OZE w Chojnicko – Człuchowskim 

Miejskim Obszarze Funkcjonalnym – dokumentacja projektowa”  

7.5  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Brusy  

7.6 wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorąca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia 

schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych 

i ich części na terenie gminy Brusy  

7.7 nadania nazw ulic osiedlowych w Brusach i Zalesiu przyznania dotacji z budżetu 

gminy dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Brusach 

7.8  o zmianie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Brusy i jej jednostką podległym oraz warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną  
7.9 zmian w budżecie Gminy Brusy na 2015r 

7.10 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2015 – 2022            

8. Sprawy organizacyjne. 

9. Zamknięcie obrad.  

 

 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady dokonała otwarcia IV sesji Rady Miejskiej i powitał wszystkich 

obecnych. Poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych i stwierdziła, że sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2.  

Radni nie zgłosili uwag do protokołu z III sesji Rady Miejskiej. Przewodnicząca Rady 

przeprowadziła głosowanie, w którym radni przyjęli jednogłośnie protokół z poprzedniej sesji 

bez odczytywania.  
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Ad. 3.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła proponowany porządek obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad. 

 

Ad. 4.  

Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji.  

 

Ad. 5. 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji stałych o informacje z ich 

działalności.  

Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdanie z działalności poszczególnych 

komisji. 

 

Ad. 6. 

Radni zgłosili następujące interpelacje: 

Radny Marek Zblewski: 

• Na terenie gminy Brusy pojawiają się osoby (firmy), które oferują kolektory słoneczne 

z dofinansowaniem, powołują się w swoich działaniach na współpracę z Urzędem 

Miejskim i bankami. Czy to, co oni oferują jest korzystne dla mieszańców, co mają 
tacy mieszańcy zrobić?  

Burmistrz Brus odpowiedział, iż owszem są takie firmy, działalność ich jest rozproszona, 

zaznaczył, iż należy być ostrożnym w podejmowaniu decyzjinie można być naiwnym.  

 

Radny Leszek Skwierawski: 

• Należy oznakować publiczną toaletę, która znajduje się przy Urzędzie Miejskim, jest 

ona blisko a mieszańcy nie wiedza o jej istnieniu. 

Burmistrz Brus odpowiedział, iż tabliczki informacyjne są już zakupione. 
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Radny Marek Daniłko 

• Na ostatniej naradzie sołtysów był poruszony problem odbioru odpadów 

wielkogabarytowych, sesja to jest dobra okazja, aby mieszańcy mogli się dowiedzieć o 

planowaniu takiej zbiórki.  

• Poprosił o informację w sprawie przebiegu konsultacji dotyczących przebudowy drogi 

wojewódzkiej nr 235. Zaznaczył, iż projekt ten przebiega przez wiele gminy i 

należałoby wejść w partnerstwo z nimi, aby wspólnie nadzorować przebieg 

projektowania.  

Burmistrz Brus – temat odpadów szczegółowo omawialiśmy na naradzie sołtysów, będzie 

przygotowana pełna informacja dla mieszańców przekazana za pośrednictwem i sołtysów i 

lokalnych mediów. W pewnych wskazanych miesiącach będzie odbiór tych odpadów, Jakie 

dokładnie będą warunki odbioru to jeszcze to dopracujemy. Będzie to odpowiedz na to, jaka  

jest skala problemu. Jesteśmy ostrożni z wprowadzaniem takich rzeczy, ponieważ wiąże się to 

z wyższym kosztem odbioru odpadów.  

W sprawie konsultacji dotyczących projektowania drogi wojewódzkiej 235 burmistrz 

odpowiedział, iż owszem powinny być naniesione pewne zmiany do projektu, który został 

przedstawiany na konsultacjach droga powinna być szersza również ścieżka rowerowa nie 

powinna przebiegać bezpośrednio przy drodze.   

Radna Bernadeta Niebrzydowska: 

• Uzupełnienie asfaltu przy drodze wojewódzkiej nr 236 na odcinku z Brus do Wielkich 

Chełmów zwłaszcza na odcinku z Brus do miejscowości Czyczkowy.  

• Zaapelowała do rolników, aby nie orali ziemi za blisko ścieżek rowerowych  

Burmistrz Brus powiedział, iż droga ta dla Zarządu Dróg Wojewódzkich jest drogą naj mniej 

znaczącą, wymaga ona jednak naprawy, prace te powinny być wykonane.  

Radny Mariusz Kobus: 

• Utrzymanie porządku na drogach w gminie Brusy zwłaszcza usuwanie piasku np. przy 

zatoczkach autobusowych przy drogach powiatowych i wojewódzkich 

• Umieszczenie barierek przy ścieżce rowerowej w Wielkich Chełmach od 

skrzyżowania na Małe Chełmy do szkoły w Wielkich Chełmach. 
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Burmistrz Brus odpowiedział, iż my odpowiadamy za nasze drogi gminne. Jest tak, że jest 

pozimowe sprzątanie dróg a potem jest problem z tym porządkiem, zaznaczył, iż ma uwagi, 

co do utrzymania dróg powiatowych i wojewódzkich.   

Radny Leszek Skwierawski: 

• Poprosił o informację czy przy projektowaniu drogi wojewódzkiej 235 jest 

uwzględniony projekt ścieżki rowerowej  

Burmistrz Brus – moje uzgodnienia z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich są takie, że 

ścieżka ta będzie projektowana z udziałem finansowym gminy Brusy. Chcemy żeby to było 

dobrze wykonane, zależy nam na bezpieczeństwie. Na ścieżce rowerowej do Żabna powinny 

być barierki ochronne., Jeżeli realizacja budowy będzie przesuwała się w czasie, czyli tak jak 

na konsultacjach mówiono do 2020 roku to może będziemy to projektować sami. Decyzja 

zapadnie w ciągi najbliższych 3 – 4 tygodni. Będąc bezpośrednim inwestorem mamy szanse 

pozyskać dofinasowanie zewnętrzne. Obawiam się ze, jeżeli będziemy czekać na projekt z 

województwa to możemy się nie doczekać a i tak finasowanie będzie po naszej stronie. 

Inwestycja ta jest dla nas priorytetowa.  

Radna Beta Zblewska:  

• Zamontować podwieszaną sygnalizację świetlną na ul. Gdańskiej na skrzyżowaniu z 

ul. Kościelną i 2 – Lutego. Zwiększy to bezpieczeństw na skrzyżowaniu. 

• W imieniu radnego Andrzeja Kuleszy – podziękowała za szybką interwencję na 

zgłoszone przez niego interpelacje.  

 

Sołtys Henryk Zblewski: 

• Zapytał czy należy się odszkodowanie za szkody wyrządzone prze zwierzęta 

chronione prawem takie jak bobry i wilki. 

Burmistrz Brus - problem ten był zgłoszony do Ministerstwa Środowiska.  Za szkody 

wyrządzone przez zwierzynę łowną są przyznawane odszkodowania, Pomorska Izba Rolnicza 

pomaga w uzyskaniu odszkodowania. W przypadku szkód wyrządzonych przez bobry 

najlepiej jest występować do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Wymaga to naszej 

dobrej współpracy.  
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Ad. 7.1 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie planów pracy komisji stałych 

Rady Miejskiej w Brusach na 2015 rok. Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/20/15 

w sprawie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Brusach na 2015 rok  

jednogłośnie13 za,– 13 radnych brało udział w głosowaniu, radny Marek Zblewski nie brał 

udziału w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.2 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela 

Gminy Brusy jako kandydata do Rady Naukowej Parku Narodowego „Bory Tucholskie”. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/21/15 

w sprawie wskazania przedstawiciela Gminy Brusy jako kandydata do Rady Naukowej 

Parku Narodowego „Bory Tucholskie”. 

Jednogłośnie 13 za,– 13 radnych brało udział w głosowaniu, radny Marek Zblewski nie brał 

udziału w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.3 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstów 

jednolitych statutów Sołectw i Osiedli gminy Brusy. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/22/15 

w sprawie  ogłoszenia tekstów jednolitych statutów Sołectw i Osiedli gminy Brusy 

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 6 

do protokołu sesji).  
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Ad. 7.4 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie w sprawie w sprawie ustalenia 

kryteriów naboru oraz określenia ich wartości punktowej w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych przedszkoli i punktów przedszkolnych funkcjonujących na terenie gminy Brusy.  

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/23/15 

w sprawie ustalenia kryteriów naboru oraz określenia ich wartości punktowej w 

postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i punktów przedszkolnych 

funkcjonuj ących na terenie gminy Brusy  

 jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 7 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.5 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Porozumienia – 

Umowy partnerskiej Nr FR/9/2015 z dnia 3 lutego 2015r. zawartego pomiędzy Powiatem 

Chojnickim a Gminą Miejską Chojnice, Gminą Miejską Człuchów, Gmina Chojnice, Gminą 
Człuchów, Gminą Brusy i Skarbem Państwa – Schroniskiem dla Nieletnich w Chojnicach w 

sprawie współpracy przy realizacji projektu pn.: „Poprawa efektywności energetycznej oraz 

rozwój OZE w Chojnicko – Człuchowskim Miejskim Obszarze Funkcjonalnym – 

dokumentacja projektowa”  

 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/24/15 

w sprawie zatwierdzenia Porozumienia – Umowy partnerskiej Nr FR/9/2015 z dnia 3 

lutego 2015r. zawartego pomiędzy Powiatem Chojnickim a Gminą Miejską Chojnice, 

Gminą Miejską Człuchów, Gmina Chojnice, Gminą Człuchów, Gminą Brusy i Skarbem 

Państwa – Schroniskiem dla Nieletnich w Chojnicach w sprawie współpracy przy 

realizacji projektu pn.: „Poprawa efektywności energetycznej oraz rozwój OZE w 

Chojnicko – Człuchowskim Miejskim Obszarze Funkcjonalnym – dokumentacja 

projektowa”  
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 jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 8 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.6 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy 

Brusy. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radny Marek Daniłko zwrócił uwagę iż w uchwale powinien być wpisany numer telefonu 

komórkowego do pracownika urzędu aby umożliwi ć nawiązanie kontaktu z kompetentna 

osoba w razie wystąpienia potrzeby gdy Urząd Miejski jest zamknięty. 

Burmistrz Brus odpowiedział iż zgodzi się z tym i powinien być kontakt z taką osobą. Musi 

być jasna informacja. Powiedział iż ostanie to uregulowane Zarządzeniem Burmistrza Brus. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/25/15 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Brusy 

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 9 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.7 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien 

spełniać przedsiębiorąca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także 

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie gminy Brusy. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/26/15 

w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorąca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk 

dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części 

na terenie gminy Brusy  
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jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 10 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.8 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic 

osiedlowych w Brusach i Zalesiu. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/27/15 

w sprawie nadania nazw ulic osiedlowych w Brusach i Zalesiu 

 

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 11 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.9 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji z budżetu 

gminy dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Brusach. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/28/15 

w sprawie w sprawie przyznania dotacji z budżetu gminy dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Brusach  

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 12 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.10 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Brusy i jej jednostką podległym 

oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 
będzie pomoc publiczną. 
Następnie otworzyła dyskusję.  
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Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/29/15 

o zmianie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu  

i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Brusy i jej jednostką podległym oraz warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną  

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 13 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.11 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Brusy na 2015r. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radny Marek Daniłko zapytał o auta które posada Posterunek Policji w Brusach. 

Radny Olgierd Chylewski powiedział iż Posterunek Policji w Brusach posiada 4 samochody 2 

nieoznakowane i 2 oznakowane. W związku iż Ford Tranzit uległ wypadki i nie nadaje się do 

dalszej eksploatacji jest potrzeba zakupu samochodu typu SUW dla policji w Brusach.  

Burmistrz Brus zaznaczył iż jest potrzeba zakupu takiego samochodu ze względu na 

bezpieczeństwo mieszkańców. Nasza gmina jest rozległa i interwencje są prowadzone na 

różnych terenach, posiadamy wiele gruntowych dróg którymi trudno poruszać się 
samochodem osobowym. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/30/15 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Brusy na 2015r. 

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 14 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.12 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brusy na lata 2015 – 2022.            

Następnie otworzyła dyskusję.  
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Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr IV/31/15 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2015 – 2022            

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 15 

do protokołu sesji).  

 

Ad.8 

Przewodnicząca Rady odczytał pismo z Prokuratury Rejonowej w Chojnicach w sprawie 

przestępczości w gminie Brusy. 

Poinformowała radnych o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego do końca kwietnia 

br. 

 

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady IV sesji Rady Miejskiej w Brusach.  

 

Protokół sporządziła  

Joanna Kobus 

 


